
ZDRAVĚ, HRAVĚ NA DVOU KOLECH
15. 8. 2015 se konal již 6. ročník cyklistického závodu „Dolnokralovická šlapka“. Závodníci se jako každý rok sešli  
u fotbalového hřiště, kde bylo připraveno vše pro příjemné odpoledne závodníků i diváků. Do hlavního závodu 
bylo přihlášeno padesát startujících. Větší účast měly děti, a to hlavně v kategorii dětská kola do šesti let a dětská 
odrážedla do čtyř let. Pro všechny byly připraveny odměny za vynikající výkony. Velký obdiv patří hendikepovaným 
účastníkům na dvojkolech. Celým odpolednem provázela pohodová dvojice Míla Pína a Dan Bobek, kteří pomáhali 
závodníkům překonat strach ze stále se blížící bouřky. Děkujeme všem za přípravu závodu a také sponzorům,  
bez kterých by se nám nepodařilo akci uskutečnit. Všichni se už těšíme na příští ročník. Další informace na adrese  
„slapka.dolni-kralovice.cz“.

Jiří Marušák
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INFORMACE 
Z OBECNÍHO ÚŘADU

BLAHOPŘEJEME
Významné životní jubileum

 80 a více let oslavili:
červenec

Ján Halaxa, Dolní Kralovice
Pavla Halaxová, Dolní Kralovice

Josef Kroj, Dolní Kralovice
Anna Hošková, Dolní Kralovice

Marie Nezdarová, Vraždovy Lhotice
srpen

Miloslav Zubec, Vraždovy Lhotice
Jaroslava Pekárková, Dolní Kralovice

září
Marie Blažejovská, Dolní Kralovice
Helena Ulrichová, Dolní Kralovice
Květa Budilová, Dolní Kralovice
Bohumil Bečvář, Dolní Kralovice

Nová vlajka Obce Dolní Kralovice 
Obec Dolní Kralovice má konečně svoji oficiální vlajku, 
která byla představitelům Obce slavnostně předána  
v Parlamentu České republiky 10. září 2015. 

Zpětný odběr nebezpečného odpadu 
se uskuteční v sobotu 7. 11. 2015.

 Martinice 9:05 – 9:20
 Zahrádčice 9:30 – 9:45
 Dolní Kralovice 9:50 - 10:20
 Vraždovy Lhotice 10:30 - 10:45
 Střítež 11:00 – 11:15
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RADA OBCE 
usnesení ze schůze rady 

ZO Dolní Kralovice

ZASTUPITELSTVO OBCE 
Usnesení ze schůze ZO Dolní Kralovice

Usnesení č.  R-6/2015 dne dne 30.6.2015
1. Členové ROZ předali podepsaná čestná prohlášení 
za rok 2014 – Oznámení o majetku nabytém v průběhu 
výkonu funkce dle zákona 159/2006 Sb.      
2. ROZ schválila dotaci ve výši 5 000 Kč pro TJ SOKOL 
Dolní Kralovice účelově vázanou na pořízení cen  
pro cyklistický závod „Dolnokralovická šlapka“.
3. ROZ projednala žádost pana Antonína Slavíka  
o odkoupení obecního pozemku č. 346/7 v Martinicích 
– ROZ s prodejem tohoto  pozemku nesouhlasí vzhledem  
k tomu, že se jedná o obecní cestu, která pravděpodobně 
povede k dalším parcelám.
4. ROZ projednala žádost pana Pavla Bulíka, bytem 
Dolní Kralovice, Přísecká 156, o finanční příspěvek  
na sportovní činnost – střelba – univerzální trap. Dotace 
bude poskytnuta pouze jako účelově vázaný příspěvek 
na případnou účast na MS ve Španělsku. 
5. ROZ udělila souhlas Veronice a Pavlovi Vaňkovým, 
bytem Vraždovy Lhotice č.p. 17, s vybudováním 
parkovacího místa před domem Vaňkových    
na obecním pozemku  do šíře 3 m  od plotu tak,  
aby místo nezasahovalo do místní komunikace.
6. ROZ projednala nabídku Ing. arch. Pavla Kroláka 
na přípravu nového územního plánu obce a souhlasí  
s pokračováním jednání v této záležitosti. 
7. ROZ bere na vědomí žádost pana Karla Novosáda  
o prodej části obecního pozemku pro novostavbu 
jedné garáže na pozemcích 1878/2 a 1876/20  
v k.ú. Dolní Kralovice.
8. ROZ bere na vědomí žádost pana Petra Bíby  
o informaci, jak nakládat s plnou jímkou ve Stříteži,  
a na základě šetření ČIŽP ve Stříteži ukládá Osadnímu 
výboru Střítež provést kontrolu vypouštění odpadních 
vod a skládky biologického odpadu na pozemku   
p.č. 423/2 v k.ú. Dolní Kralovice, v části Střítež  u pozemku 
Lesů ČR.
9. Na základě zprávy z kontroly ČIŽP dne 25.6.2015 
rozhodla ROZ o zřízení nádrže pro návoz odpadních 
vod z neodkanalizovaných částí obce  v areálu ČOV 
v Dolních Kralovicích. ROZ ukládá starostovi nechat 
zpracovat projekt na tuto akci.
10. ROZ projednala možnost nákupu mulčovače  
pro stroj SOME a ukládá starostovi pokračovat v jednání 
v této záležitosti.
11. ROZ souhlasí s žádostí obcí  o rozšíření 
autobusového spojení od Třebíče přes Loket u Čechtic 
do Prahy.
12. ROZ projednala znalecký posudek na vůz AVIA 
v majetku Obce Dolní Kralovice. ROZ souhlasí  
se zveřejněním záměru prodat vůz AVIA obálkovou 
metodou za nejvyšší nabídnutou cenu, přičemž 
minimální cena je stanovena na 150 000 Kč.
13. ROZ souhlasí s přijetím sl. Jany Kamarýtové na VPP  
s nástupem 1.8.2015.

Usnesení č.  R-7/2015 ze dne 3.8.2015
1. Doplnění bodu č. 5. Zápisu ROZ ze dne 30.6.2015: ROZ 

nesouhlasí s pronájmem dotčeného pozemku a souhlasí 
s bezplatným užíváním tohoto pozemku do doby, 
než bude sloužit jako přístupová cesta k budoucím 
parcelám.      
2. ROZ projednala žádost paní Marie Hnátové  
o odkup pozemku p.č. 32 v k.ú. Martinice. ROZ souhlasí  
se zveřejněním záměru prodat tento pozemek  
a zároveň doporučuje ZO podmínit případný prodej 
žadatelce zřízením věcného břemene na pozemku p.č. 
31 v k.ú. Martinice (hráz přilehlého rybníka) – zachování 
veřejného přístupu a průjezdu po hrázi.
3. ROZ projednala nabídku firmy Studnařství Štecher   
na zhotovení vrtané studny ve Stříteži. ROZ ukládá 
starostovi nechat zpracovat alternativní nabídky  
na zhotovení vrtané studny ve vydatnosti cca 15 m3 /
den.
4. ROZ bere na vědomí žádost pana Jiřího Marušáka  
o odkoupení části pozemku pro novostavbu garáže  
na pozemcích p.č. 1878/2 a 1876/20.
5. ROZ vyhodnotila došlé nabídky na odkoupení obecní 
AVIE
- Roman Brixí, Buková - 166 500 Kč
- Jiří Bím, Střítež - 161 500 Kč
- Dolnokralovická stavební, s.r.o.- 230 000 Kč
           ROZ schválila prodej AVIE společnosti Dolnokralovická 
stavební, s.r.o.

Usnesení č.  R-8/2015 ze dne 1.9.2015
1. ROZ bere na vědomí informaci o vyvrtání studny 
ve Stříteži pro posílení zdroje pitné vody a souhlasí 
s uvolněním částky 200 000 Kč z rozpočtu obce  
na dokončení napojení studny na obecní vodovod 
včetně nádrže do vodárny.    
2. ROZ souhlasí se zaměřením pozemků v okolí studní  
na pitnou vodu ve Stříteži. 
3. ROZ souhlasí s vypsáním výběrového řízení na akci 
„Rybník Martinice“ a pověřuje Bc. Švejdu přípravou 
tohoto výběrového řízení. 
4. ROZ bere na vědomí žádost pana Bohumila Beneše, 
bytem Martinice, o odkoupení pozemku  p.č. 566/1  
v k.ú. Martinice a souhlasí se zveřejněním záměru prodat 
tento pozemek.
5. ROZ projednala možnosti pronájmu části areálu 
pronajatého firmě GRAMMER. 
6. ROZ projednala přehled pohledávek po splatnosti  
k 31.7.2015.

Usnesení č.  ZO-3/2015 ze dne 14.9.2015

ZO bere na vědomí: 
1. Informaci o přidělení dotace z rozpočtu Středočeského 
kraje ve výši 1 000 000 Kč na opravu rybníka v Martinicích 
a o vypsání výběrového řízení na tuto akci.
2. Informaci o nepřidělených dotacích na hřiště  
u mateřské školy, hřiště za školou a na opravu hasičského 
auta.
3. Informace o řešení veřejného vodovodu ve Stříteži, 
o provedení vrtu k zajištění většího množství pitné vody 
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TÉMA 

a o pořízení nádrže na akumulaci pitné vody. Během 
zasedání došlo k projednání a zodpovězení dotazů 
zástupců části obce Střítež.
4. Dotazy zástupců Stříteže na vysázení nových stromů  
na návsi za stromy pokácené, na opravu dveří  
v kulturním domě a na možnost samovýroby dřeva  
v obecních lesích SDH Střítež pro topení v kulturním 
domě.
5. Informaci o udělení obecní vlajky Parlamentem ČR.
6. Informaci o připravovaných akcích – oprava dětského 
hřiště u mateřské školy; oprava prvků na dětském hřišti 
u fotbalového hřiště; nové vývěsní skříňky ve Stříteži, 
Martinicích a Zahrádčicích; rekonstrukce veřejného 
rozhlasu.
7. Informaci o konání akce „Vítání občánků“ dne 
20.9.2015.
8. Informaci o nutnosti řešení provozování restaurace 
Želivka v Dolních Kralovicích.
9. Informaci o zájemci o pronájem části areálu 
GRAMMER.
10. Informaci o nutnosti zajištění bezpečnosti dětí  
v průběhu probíhající rekonstrukce MŠ a ZŠ.
11. Informaci o nutnosti zřízení vyhrazených parkovacích 
míst pro zaměstnance školy do konce září 2015.
12. Informaci o nutnosti doplnění dopravních značek  
v obci.
13. Informaci o nutné opravě koupaliště Láb.

ZO schvaluje:
1. Přijetí dotace z rozpočtu Středočeského kraje  
ze Středočeského Fondu životního prostředí a zemědělství 
ve výši 1 000 000 Kč na akci „Rybník Martinice“.       
2. Podpis Smlouvy č. 15254463 o poskytnutí podpory 
ze SFŽP ČR v rámci OPŽP mezi SFŽP ČR a Obcí Dolní 
Kralovice a současně schválilo přijetí této podpory  
na akci „Dílny ZŠ Dolní Kralovice“. 
3. Prodej nákladního vozidla AVIA na základě 
zveřejněného záměru firmě Dolnokralovická stavební 
s.r.o. za cenu 230 000 Kč.      .   
4. Sídlo SDH Střítež v budově č.p. 43 ve Stříteži.
5. Sídlo TJ Sokol Dolní Kralovice v budově č.p. 48  
ve Vraždových Lhoticích.
6. Finanční dar ve výši 1 000 Kč pro každé vítané dítě  
při akci „Vítání občánků“ dne 20.9.2015.

Sůl nad zlato?
Byl jednou jeden král a ten měl tři dcery. Když mu vlasy 
zcela zešedivěly, začal přemýšlet o tom, které z dcer  
by předal své království. Jednou si je tedy nechal 
zavolat a řekl jim. „Milé dcery, jsem již stár. Rozhodl jsem 
se, že předám celé království té z vás, která mne má 
nejraději. Povězte, jak mne máte rády?“ Nejprve před 
krále předstoupila nejstarší dcera a řekla: „Otče, já 
vás mám ráda jako všechno zlato, stříbro a diamanty  
na světě.“ Král byl velmi potěšen a předvolal svou 
prostřední dceru Marušku. „A jak ty mne máš ráda?“ 
Maruška odpověděla: „Můj milý otče, já vás mám ráda 

jako sůl.“ To krále potěšilo ještě více a dceru pochválil. 
Věděl, že život bez soli je velmi těžký. „A co ty má 
nejmladší? Jak ty mne máš ráda?“ otázal se své nejmilejší 
dcery Aničky. Anička k němu přistoupila a řekla: „Tatínku, 
já vás mám ráda jako čistou vodu!“ V sále se rozhostilo 
ticho. Špendlík by byl slyšet, kdyby na zem spadl. Král 
celý zčervenal a počal křičet: „Ty nestoudnice jedna, 
takto si vážíš svého milovaného otce? Jdi mi z očí,  
a nevracej se dříve, než bude lidem voda milejší než 
zlato, drahé kamení a sůl.“ Anička se slzami v očích 
odešla ze zámku, bloudila ...
  Ano, i takto by mohla za několik let vypadat upravená 
verze velmi známé pohádky. Prožili jsme velmi krásné 
léto. Nenajde se pamětník, který by prožil za jedno 
léto tolik tropických dní a nocí. Děti si samozřejmě 
užily nejvíce, dospělí, zvláště ti, kteří hůře snáší tropické 
teploty, o něco méně. Jako doprovodný efekt k parnu 
a slabým srážkám se ale začala projevovat nepříjemná 
věc - sucho, a to nejen na polích, v lesích a zahradách, 
ale i ve studních a vodovodech. Spousta z nás si sáhla  
na dno svých zásob té zdánlivě obyčejné tekutiny -  vody. 
Když je jí všude dostatek, tak si jí nikdo nevšimne. Když 
ale najednou není, jedná se o poměrně velký problém. 
Chtělo by se zamyslet nad tím, jestli neměla smysl menší 
políčka, meze, louky, remízky, přírodní nerovnosti, malé 
bažiny atd.  Tam se voda pomalu vsakovala zpět do 
podzemních vod. Dnes vše odvodníme, srovnáme,  
a pokud je to možné -  zabetonujeme. Dešťové srážky 
tak kolem nás projedou jako „závoďák“ a v zemi 
nezůstane nic.  Možná by stálo za to „použitou“ vodu 
nepouštět kanalizací pryč, ale čistit a vsakovat někde 
poblíž. V případě vodovodů a kanalizací v mezích 
možností zkrátit cestu, kudy putují. Každý kilometr navíc 
totiž znamená nemalé finance.
 V každém případě doufám ve špatný konec mé 
upravené pohádky. Jestli se totiž jednoho dne Anička 
objeví a převezme království, nebude to pro nás dobré.
Přeji příjemné prožití podzimu

Michal Janeček

Malý vůdce „velkého“ stáda  
si hledá kamarády

Měli jste možnost vidět ji na dětském dnu a chovatelské 
výstavě. Jmenuje se Máša. Je to krásná a hodná 
kobylka menšího vzrůstu, za což mohou její geny. 
Je totiž z plemene velšský pony. Toto plemeno bylo 
několikrát přímo ohroženo na životě. Nejvíce snad 
výrokem krále Jindřicha VII., který přikázal zabít všechny 
koně menší než 15 pěstí (cca 150cm). Nehodili se totiž  
k válečným účelům a bylo tedy škoda je krmit. Plemeno 
přežilo jen díky své výjimečné přizpůsobivosti pro život  
v nedostupných a chladných horách.
Mášenka, jak ji převážně říkáme, bydlí v Zahrádčicích 
ve společnosti dalších tří velkých koní, ale nemá  
to jednoduché. Jakožto nejstarší kobyla ve stádě  
by podle pevně zakořeněné hierarchie měla být 
vůdcem celého stáda. Poroučejte ale někomu, kdo  
je o dvě hlavy vyšší. Případné neposluchy musí proto 
srovnat strkáním, kousáním a někdy i kopáním. Kvůli 
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výšce jí to ale vždy nejde.
Někdy je tedy smutná  
a je ráda za každou návštěvu. 
Naprosto miluje děti. Možná 
že je to tím, že jsou menší 
než ona a necítí se s nimi  
v ohrožení. Dětmi se nechá 
hladit a opečovávat  
a na oplátku je ráda sveze  
v sedle.
V případě zájmu o výuku jízdy 
na Máše volejte: 776 049 028 
(vhodné pro děti mladšího 
školního věku do 10let) .

Michal Janeček

Neuvěřitelných čtrnáct let
  Po prázdninové přestávce mi dovolte malé zamyšlení 
nad čtrnácti roky činnosti kroužku pro děti a klubu pro 
dospělé. Začali jsme ještě v původní mateřské školce, 
kde jsou nyní byty pro nízkopříjmové obyvatele. Už 
před deseti lety se ale naším útočištěm stala klubová 
místnost v kulturním domě. Ani se nechce věřit, kolik 
pěkných výrobků z přírodních materiálů jsme na kroužku 
za tuto dlouho dobu vytvořili a kolik dětí se tu za ta léta 
vystřídalo. Z některých jsou již rodiče. Prohlížíme-li kroniku, 
tyto rozdíly a činnosti vidíme.
   Také s dospělými jsme prožili a stále prožíváme 
zajímavé chvíle. Počet docházejících členek klubu je 
stálý. Zvykly jsme si na sebe, důvěřujeme si a na pobyt 
se všechny těšíme. Pravidelně čteme z různých knížek  
a časopisů a hodně se dozvídáme z odborných článků. 
Pro všechny je to přínosné. Navzájem na sebe myslíme, 
prožíváme jednotlivé narozeniny i svátky. Společně 
jezdíme na výlety a na různé společenské akce.  
K tradici již patří bazary. K činnostem není nikdo nucen, 
každá členka se ráda všeho zúčastní. Výnosy z bazaru 
a ze sběru hliníkového odpadu používáme pro potřeby 
dětí i dospělých. Děti z kroužku zpříjemňují někdy pobyt 
dospělým přednesem básní  a  tanečky s tematickým 
obsahem. Poslech hudby hrané na hudební nástroje 
dětmi z hudební školy nám přináší radost. Kalendáře, 
které s dětmi vytvářím, jsou po celý rok ozdobou 
nejen v rodinách, ale i pro přátele v širokém okolí. Vše 
společně prožíváme, a to ve stejném prostředí. Děti  
a starší generace. Svou hodnotu to má pro všechny 
a my si toho vážíme. Jsme rády, že máme možnost 
udržovat a pěstovat přátelské vztahy. Mnohé situace, 
které nás trápí, nebo se z nich radujeme a ostatní  
je vyslechnou, nám dávají sílu do dalšího života. 
Přijímáme podanou ruku, kterou máme mezi sebou. 
Vážíme si zájmu a pomoci Obecního úřadu Dolní 
Kralovice.
   Snažíme se naplnit možnosti, které jsme do života dostaly 
a dokud nám to dovolí zdravotní stav. Nespokojujeme 
se jen s životní údržbou, ale chceme dělat to, co nás těší 
a přináší úsměv a radost.

„Nejkrásnější a nejtěžší umění je umění žít“
    Konfucius

Marie Končelová

Kácov – náš dvacátý osmý 
výlet za krásami naší země

  Často bývají klenoty na zemi dlouho ukryté před 
zraky lidí. A se zámkem v Kácově je to také. Byl  
po léta uzavřen pro návštěvníky, ale nyní začíná odkrývat 
svou historii. Tento renesančně- barokní zámek Kácov 
je od roku 2008 převeden do majetku Městyse Kácov.  
Od té doby se obec postupně snaží zpřístupnit celý areál. 
Mezi nejhodnotnější dochované prvky patří bohatá 
štuková výzdoba, slepá iluzivní okna s portréty šlechticů. 
Zajímavé jsou barokní malby v interiérech zámku  
a unikátní, šestnáct metrů vysoký světlík. Bohatě zdobená 
je barokní kaple, která byla padesát let zazděná.  
V minulosti byl zámek využíván k různým účelům, poničen, 
proto postupná oprava stojí mnoho úsilí a peněz.  
O všech podrobnostech nám zajímavě vyprávěly 
příjemné průvodkyně. V několika opravených 
místnostech jsme si prohlédli obrazovou galerii, 
vlastivědnou expozici o historii Kácova a okolí, výstavu 
velkoformátových panoramatických fotografií Kácova 
a Posázaví a muzeum historických radiopřijímačů. 
Na zámku je také antikvariát knih. V současné době 
plzeňský sběratel vystavuje na zámku 777 medvídků 
různých velikostí a materiálů, některé i zahraniční.
V prostředí zámecké kavárničky jsme si prohlédli 
historické motocykly. Průchod kavárničkou nám 
zpříjemnil pohled na velkou sbírku starých kávomlýnků. 
V dřívějších dobách k zámku patřil pivovar. Nyní  
je soukromým majetkem.  Paní průvodkyně nás 
provedla celým komplexem a odborným výkladem nás 
seznámila s výrobou piva. Piva značky Hubertus vyrábějí 
mnoho druhů. Závěrem této prohlídky byla ochutnávka 
piva a jeho nákup. 

Krásného počasí a zbylého času jsme ještě využili  
k procházce podél řeky Sázavy nebo k posezení poblíž 
zámku nebo pivovaru. 
  Závěr výletu patřil občerstvení v restauraci Rabbit  
v Trhovém Štěpánově. Jídla, která jsme měli objednaná, 
byla chutná s příjemnou obsluhou. V tomto prostředí 
jsme prožili chvíle pohody a dobré nálady. Pan Říha, 
řidič vypůjčeného autobusu, nás bezpečně dovezl zpět.
Zase jsme se přesvědčili, že ty krásné a hodnotné 
věci máme často na dosah ruky. Prožili jsme příjemné 
odpočinkové odpoledne s pěknými zážitky. Tyto prožitky 
se v každém člověku skládají a ze všech v životě 
čerpáme. Přibarvujeme si proto všední dny na hezké 
barvy – barvy života. 

„Pravé tajemství života je hledání krásna. “
    A. France

Marie Končelová
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STALO SE 

LETNÍ TÁBORÁČEK
Do letošního Štědrého dne zbývá sotva 90 dní a ještě v nás určitě doznívají vzpomínky na to, jak nás před pár 
týdny hřálo sluníčko. Hodně teplého počasí jsme si po celé léto užívali, jak už dlouho ne. Zkrátka prázdniny,  
jak mají být, a to především pro děti.
 Obec Dolní Kralovice letos opět umožnila uspořádat pro děti Letní táboráček. Přestože se naplánovaný program 
občas měnil v závislosti na počasí, celkem se uskutečnilo osm setkání s různou náplní dne. Tím nepříznivým počasím 
se tentokrát stalo právě příliš velké teplo, kdy nebylo možné s dětmi pobývat venku. A tak se hlavním a častým 
útočištěm stal Společenský sál v Dolních Kralovicích, kde teplota nepřekročila 25 stupňů. Původně naplánovaná 
túra, jako zahájení Táboráčku, která musela být právě pro tropické horko zrušena, se rozprostřela do menších 
procházek po okolí během ostatních táboráčkových dní.
Venku děti strávily například sportovní den, a hlavně stanování. Tentokrát se nocovalo v Zahrádčicích,  
na poklidném místě za vesnicí. Odtud děti podnikly průzkumný výlet k přehradě a samozřejmě nechyběla ani noční 
bojovka, kterou statečně zvládla většina dětí. Mimo sportování a táboření si děti užily také tvoření a malování, 
zahrály si na detektivy, na divadlo i na kuchaře.
V rámci Táboráčku byl zorganizován výlet do vědecko-technicko-naučného komplexu Techmania v Plzni. 
  Na závěr již třetích prázdnin strávených na Táboráčku si děti připravily pohoštění a bavily se na party pro princezny 
i rytíře. Letošní prázdniny jsou již sice v nenávratnu, ale určitě si každý z nás z letošního léta odnesl spoustu zážitků 
a mezi dětmi vznikla nová kamarádství. Mnohé děti překvapily nejen dospělé, ale hlavně samy sebe, co všechno 
mohou zvládnout samy a v čem dokáží vyniknout. 
 Rádi bychom touto cestou poděkovali akčním rodičům zúčastněných dětí, větším dětem i dalším dospělým, kteří 
nám pomáhali při organizaci a přípravě programu pro děti.  

                                              Lenka Nováková

Kácení máje
Poslední prázdninový víkend, jedna z posledních 
tropických nocí a nádherný úplněk – ideální čas k trávení 
večera venku na zábavě. Tyto tři devizy se podařilo 
využít při pořádání kácení máje v Dolních Kralovicích. 
Jakmile na hřišti dozněl hvizd píšťalky oznamující konec 
fotbalového zápasu, začali se místní hasiči připravovat 

na odříznutí májky. Tu slavnostně postavili při pálení 
čarodějnic letos v poslední dubnový den. Poté,  
co se májku podařilo úspěšně zdolat, byla vydražena. 
Májku získal jeden ze členů Sokola, který ji pak přenechal 
klubu k topení v krbových kamnech. Připravena byla 
také soutěž o pěkné ceny. V ní několik mladých mužů 
pokoušelo štěstí při dřevorubeckých disciplínách. 
Zábava pokračovala až do časných ranních hodin  
s kapelou DOHODA, jejímž kapelníkem je místní muzikant 
Jarda Horáček. Tato akce zastoupila částečně  
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
MŠ a ZŠ Dolní Kralovice

i posvícenskou zábavu, která dosud ve výčtu tradičních 
akcí v Dolních Kralovicích chybí.

Vítání občánků
Dne 20. září 2015 proběhlo vítání nových občánků  
do naší Obce. Celkem bylo pozváno 16 dětí, které  
se za více jak dva roky od posledního vítání narodily. 
Uvítány byly i ty, které přímo v našich obcích nebydlí. 
Je to tím, že narozené dítě získává trvalý pobyt 
automaticky podle místa, kde je hlášena jeho matka. 
Takto se stává, že pak naopak nevítáme děti, které 
v Dolních Kralovicích bydlí, protože maminka se zde 
dosud nepřihlásila k trvalému pobytu. 

Taneční pro dospělé
Od 17. září byly v Dolních Kralovicích zahájeny 
taneční. Celkem se hodin s tanečními mistry Jitkou 
a Karlem Maršálkovými účastní sedmnáct párů 
z Dolnokralovicka. Tanečníci postupně absolvují 
osm lekcí. Tyto hodiny jsou neveřejné. Můžeme 
ujistit ty, kteří zaváhali a nestihli se letos přihlásit,  
že pokud to půjde a bude stejně velký zájem jako letos, 
budeme chtít taneční uspořádat příští rok na podzim 
znovu.

Základní škola Dolní Kralovice 
v novém školním roce  

2015-2016
 V letošním školním roce nastoupilo do prvního ročníku 
25 žáků. Třídní učitelkou je zde Mgr. Baštová. Celkem naší 
školu navštěvuje 180 žáků. Na prvním stupni je 112 žáků, 
na druhém stupni 68 žáků. Školní družinu navštěvuje 
100 žáků a školní jídelnu 158 žáků. Školní jídelna vaří 
také pro 45 dětí z naší mateřské školy, 19 dětí z MŠ  
ve Vlastějovicích a pro cizí strávníky. 
  Celkový počet žáků školy společně s přípravnou třídou 
je 192. V porovnání s rokem 2009 je to o 30 žáků více. 
Mateřská škola má stále stejné naplnění. 

  V letošním roce se podařilo naší škole otevřít přípravnou 
třídu. Okamžitě jsme tím reagovali na novelu školského 
zákona. Zákon však stanovil, že přípravné třídy mohou 
být zřizovány od 1. 9. 2015. My jsme ale museli přípravnou 
třídu připravit. Zjistit zájem rodičů, jednat s PPP, jednat  

s krajským úřadem, s MŠMT a odstraňovat velké množství 
byrokratických překážek. Přesto se záměr podařil a my 
jsme rádi, že můžeme dětem pomoci. Tato přípravná 
třída je určena pro děti s odkladem školní docházky  
a pro děti v posledním roce předškolní docházky. Školní 
vzdělávací program přípravné třídy vychází ze školního 
vzdělávacího programu předškolního vyučování  
a z toho také vychází režim dne. 
  Cíle přípravné třídy jsou: rozvoj vrozených dispozic  
a schopností dětí, vybudování základů  
pro bezproblémový přechod do základní školy, připravit 
děti na kolektiv a školní prostředí, prodlužovat u dětí 
dobu pozornosti a koncentrace, posilovat zdravé 
sebevědomí, vést děti k samostatnosti a soběstačnosti. 
Menší počet žáků umožňuje přistupovat k dětem 
individuálně.
   Na škole vyučuje sedmnáct učitelů a čtyři asistenti 
pedagoga. Ve školní družině pracují dvě vychovatelky 
a v mateřské škole tři učitelky. Pět uklízeček se stará 
o čistotu školního prostředí, ve školní jídelně jsou 
zaměstnány dvě kuchařky a dvě pomocné kuchařky, 
ekonomickými problémy se zabývá ekonomka školy. 
  Po ukončení povinné školní docházky školu opustilo 
čtrnáct žáků. Všichni byli přijati na střední školy a maturitní 
obory. Je bezvadné, že absolventi naší školy, kteří  
se k nám vracejí si zavzpomínat, se mohou drtivou 
většinou pochlubit velmi dobrými až vynikajícími 
výsledky. Vedení školy se samozřejmě zajímá o to, jak 
si naši žáci vedou na středních školách a učebních 
oborech. Z těchto poznatků pak inovujeme náš školní 
vzdělávací program a učební plán.  
  Od nového školního roku došlo na naší škole k několika 
personálním změnám. Do školy nastoupily učitelky Mgr. 
Zelenková na první stupeň a Mgr. Viktorová na druhý 
stupeň. Ve škole je také další asistentka pedagoga, 
paní Jelínková, pro děti se zdravotním znevýhodněním. 
Z učitelského sboru odešli Mgr. Babková, která  
se přestěhovala do Havlíčkova Brodu, a Mgr. Roučka, 
kterému skončila pracovní smlouva.   
  V tomto školním roce nabídneme našim žákům tyto 
kroužky, zájmové útvary a nepovinné předměty: 
náboženství ( P. Mgr. Roman Maxmilian Rylko), florbal 
a zábavný sport pro oba stupně (M. Kroutil), aerobic 
pro první stupeň (Mgr. P. Zelenková), jóga pro první  
a druhý stupeň (Mgr. T. Viktorová), taneční kroužek  
pro oba stupně (V. Olijnyková), Ještěrka (p. Nováková), 
angličtina pro první a druhý ročník a flétnový soubor  
(Mgr. J. Dufková Blažková), anglická konverzace  
3.-5. třída (p. Bárta), rybářský kroužek (p. Pojezný). 
 Velké množství aktivit nabízí našim žákům školní družina. 
Škola úzce spolupracuje se ZUŠ Zruč nad Sázavou, která 
na naší škole otevírá výtvarný obor, dramatický obor 
a 8 hudebních oborů. Pod vedením pana Vobořila  
se připravuje ve škole školní kapela. Velice si vážíme 
práce paní Končelové, která ve svém výtvarně – 
pracovním kroužku zdokonaluje naše žáky v příslušných 
aktivitách. Velice často vystupuje s našimi žáky  
na význačných akcích, takže vlastně zvyšuje prestiž 
naší školy. Intenzivně se snažíme zajistit vedoucího  
pro šachový kroužek.
  Výuka na naší škole probíhá podle ŠVP zpracovaného 
podle RVP ZV od 1. 9. 2014. Stejně jako v loňském roce 
bude kladen důraz na témata doporučená MŠMT- 
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matematika a její aplikace, dopravní výchova, ochrana 
člověka za mimořádných událostí, obrana vlasti, 
finanční gramotnost, čtenářská gramotnost, rodinná 
výchova. 
  V letošním školním roce dochází ve ŠVP naší školy  
k těmto úpravám - cizí jazyk se bude vyučovat  
od 8. ročníku po třech hodinách. Dále podle 
současného trendu a potřeby praxe jsme zvýšili počet 
hodin pracovních činností.

  V letošním školním roce plánujeme pro naše žáky 
plaveckou výuku pro 3. a 4. ročník, bruslení na zimním 
stadiónu v Ledči nad Sázavou. Pokud bude dostatek 
zájemců, v únoru uspořádáme lyžařský kurz a stejně tak 
plánujeme studijní zájezd do Anglie. 
 Tak jako v předcházejících letech chceme žákům 
zatraktivnit a zpestřit výuku různými akcemi a projektovými 
dny jako: sportovní dny, barevný týden, večerní čtení, 
poselství křesťanských Velikonoc, příměstský tábor, den 
s názvem Poznej okolí, výroba dárků na vánoční jarmark 
a výroba dárků na velikonoční jarmark.
  Další projektové dny pro druhý stupeň se uskuteční  
v rámci školního výletu druhého stupně - ekologický 
den, sportovně branný den, naučný den (dějepis, 
zeměpis), čtenářské a literární večery a samozřejmě,  
že první stupeň bude mít také školní výlety. 
 Tak jako v minulých letech se chceme aktivně zapojit 
do kulturního a společenského dění obce. V letošním 
školním roce plánujeme tyto hlavní akce – oblíbený 
Vánoční jarmark, Velikonoční jarmark a koncem června 
tradiční školní akademii. 
   V průběhu druhého pololetí se pokusíme ještě  
pro veřejnost připravit taneční a hudebně dramatické 
vystoupení.
  Jak jsem se již několikrát zmínil, vedení obce se chová 
ke škole velice vstřícně a považuje ji za jednu z hlavních 
priorit. Proto se mohly uskutečnit tyto akce - o letošních 
prázdninách proběhlo zateplení střech, probíhá 
zateplení budovy školky. Modernizujeme druhou (zatím 
nevyužívanou) místnost dílen, kterou chceme přeměnit 
na laboratoř technických předmětů a místnost  
pro výtvarnou výchovu. Pro děti z přípravné třídy jsme 
připravili krásnou učebnu. Byly vyměněny vadné žaluzie. 
Vedení školy si tohoto přístupu zřizovatele velice váží  
a děkuje za něj. 
 Přeji všem žákům naší školy, aby se jim na naší škole líbilo, 
a škola se bude snažit je co nejlépe připravit do života. 
Vzhledem k veřejnosti si přeji, aby se škola ještě více 
sbližovala s veřejností a podílela se na společenském  
a kulturním životě obce.  

 Mgr. Jaroslav Kosprd, ředitel školy

Šachistka Nela Pýchová 
zazářila v Německu

Apolda (Německo): Velkého úspěchu dosáhla 
talentovaná šachistka Nela Pýchová na mezinárodním 
mistrovství Německa mládeže – Jugendmasters 2015, jež 
ve dnech 18. – 23. srpna hostilo dvacetitisícové město 
Apolda v Durynsku.
Nela dostala od pořadatelů pozvánku mimo jiné 
díky vynikajícímu výsledku na červencovém ME 
dorosteneckých družstev v Polsku a společně s Dánem 
Bjerrem tvořila konkurenci domácím hráčům. A dařilo 
se jí to výborně! V úvodním devítikolovém kvalifikačním 
turnaji ve zrychleném šachu obsadila druhé místo, když 
dosáhla stejně jako vítězný Sebastian Pallas sedmi bodů.
To bylo pro celkový úspěch důležité, postup do finále 
měla sice stejně jako čtyři němečtí šampioni z různých 
věkových kategorií garantován, ale do rozhodující části 
si hráči přenášeli z kvalifikace polovinu bodů.
Ve finálovém turnaji, hraném tempem vážných partií 
na pět kol, startovalo už jen dvanáct nejlepších. Tam 
hráčka vlašimského TJ Spartaku na výsledek z první části 
navázala, po dvou úvodních výhrách (mimo jiné nad 
nasazenou jedničkou a velkým domácím talentem, 
třináctiletým Luisem Engelem) si připsala tři vybojované 
remízy a se 3,5 body skončila třetí.
Pozice na medailových příčkách v obou turnajích 
znamenaly jediné – součet bodů měla Nela nejvyšší  
a s těsným náskokem se stala vítězkou Jugendmasters 
2015! Na druhém místě skončila mistryně Fide Fiona 
Sieber z Magdeburgu a bronzovou příčku obsadil  
již zmiňovaný Luis Engel z Hamburku.

Podrobnější informace o průběhu turnaje si můžete 
přečíst na internetových stránkách www.sachyvlasim.
cz.

Šestnáctiletá Nela Pýchová v Německu navázala  
na své výborné letošní výsledky, díky kterým  
jí mezinárodní šachová federace zanedlouho přidělí 
titul mistryně Fide. Do konce roku Nelu ještě čekají dva 
reprezentační podniky – Mistrovství Evropy v Chorvatsku, 
kde budou vlašimský šach zastupovat i Petra Píšová  
a Richard Mládek, a Mistrovství světa v Řecku, kam  
pro změnu pocestuje další hráč TJ Spartak Vlašim Jakub 
Voříšek. 

ONDŘEJ MATĚJOVSKÝ
Zdroj: http://benesovsky.denik.cz/
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VÁNOČNÍ JARMARK
v Dolních Kralovicích  

se uskuteční 
V NEDĚLI  

29. LISTOPADU 2015

Fotbal
 V neděli 13. září 2015 od 9:30 hod. se v Dolních  
Kralovicích uskutečnil 1. turnaj mladší přípravky. 
Kralovické mužstvo nastoupilo v sestavě:  Ondřej 
Novosád v brance, Josef Křepelka, Ondřej Machyán, 
David Turek, David Zubec a Štěpán Bican v poli a Jiří 
Bělský a Jan Křepelka na střídačce. Hrálo se na 2x  
10 minut. Turnaje se zúčastnila mužstva TJ Sokol Trhový 
Štěpánov, GRAFFIN Vlašim a AFK Kácov.  

Štěpánovští hráči byli o poznání menší a méně 
zkušenější. Proto nebyl problém jim nastřílet sedm branek  
a dokonce udržet čisté konto. Tahounem našeho 
mužstva byl David Turek, který také nastřílel nejvíce 
branek.
Druhé utkání proti Vlašimi již bylo vyrovnanější, i když 
také tentokrát měl soupeř hráče o něco mladší  
a menší. Po bezbrankovém poločase převážil misky vah  
na naší stranu opět David Turek a zápas skončil 
výsledkem 2:1 pro Kralovice.
V našem závěrečném vystoupení v turnaji na nás 
čekal Kácov, který dle předchozích výsledků neměl 
být překážkou k prvnímu místu v turnaji. Přesto jsme  
se poměrně hodně nadřeli na poločasové vedení 1:0  
a na konečný výsledek 3:0. V tomto utkání, ale i v celém 
turnaji, který naši malí fotbalisté zaslouženě vyhráli, 
byla naším klíčem k úspěchu obrana, která pracovala  
na 100%. 

Pavel Roháč
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V O L E J B A L V  T Ě L O C V I Č N Ě 
V DOLNÍCH  KRALOVICÍCH

Volejbalový tým zahajuje další sezónu. 
Nezahálejte přes zimu doma a přijďte 

si zahrát. Každé pondělí 19:30 - 21:00. 
Volejte 724 493 660 nebo pište na email 

michal.janecek@seznam.cz 

Přátelské setkání důchodců 
se starostou Obce

ve Společenském sále  
v Dolních Kralovicích

 se bude konat ve čtvrtek
12. listopadu 2015 od 15:00 hodin

Srdečně zveme všechny naše důchodce!
Občerstvení a hudba zajištěna

Jóga s Terezou
S radostí oznamuji, že na ZŠ v Dolních Kralovicích otevírám 
kurs jógy pro dospělé. Zvu všechny, kteří mají zájem 
rozproudit energii v těle, posílit svůj střed a rozvinout svůj 
vnitřní klid. Jóga prokrvuje svaly, napomáhá odvádět odpadní 
látky, efektivně tvaruje postavu a usnadňuje hubnutí. Můžete 
se těšit na dynamickou sestavu jógových pozic, praktická 
dechová cvičení, mudry, mantry, vonné esence a meditace. 
Zastavení a zklidnění mysli vnáší nový rozměr do našeho 
života a otevírá cestu do nitra každého z nás.

Každý čtvrtek 17:30 - 19:00
Tělocvična ZŠ Dolní Kralovice,

 podložky budou k dispozici k zapůjčení
100,- / lekce

Nádech a výdech, napětí a uvolnění, pohyb a klid.
To je tep Universa, to je rytmus Vesmíru.

S láskou Mgr. Tereza Viktorová
(V případě potřeby volejte 739 087 961)

Co se nás dotýká
  Ministr zemědělství Marián Jurečka (KDU-ČSL) přijede  
2. října jednat do Kožlí u Ledče nad Sázavou se starosty měst 
a obcí z okolí vodní nádrže Želivka o jejím dalším osudu.
  Uskuteční se tak historicky první a největší setkání 
představitelů obcí a měst z okolí vodní nádrže s představitelem 
české vlády od roku 1972, kdy přehrada vznikla.
  „Již nyní se očekává, že do Kožlí přijede minimálně 150 
představitelů místních samospráv, kteří s sebou přivezou 
také konkrétní požadavky na ministerstvo zemědělství  
a Povodí," uvedl hlavní iniciátor akce a europoslanec Tomáš 
Zdechovský (KDU-ČSL). „Mám radost, že ministr Jurečka 
dodržel své slovo a rozhodl se tuto oblast navštívit," podotkl 
Zdechovský. Ten se již více než rok snaží na problémy měst 
a obcí v okolí vodní nádrže Želivka upozorňovat. Se starosty 
se mu podařilo sepsat požadavky měst a obcí a nyní chtějí 
při jednání s vládou dosáhnout některých ústupků v oblasti 
kompenzací za omezení přehradou nebo její částečné 
zpřístupnění pro ekoturistiku.

Zdroj: Havlíčkobrodský Deník
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V Á N O Č N Í  P R A H A
Pojeďte s námi na celodenní výlet do Prahy 

           Kdy? 6. prosince 2015
 Co?  Od 11:00 muzikál Sněhová královna v divadle Hybernia

 Pro zájemce vstup do muzea voskových figurín Grévin  
za zvýhodněnou cenu

Procházka vánočně vyzdobenou Prahou a adventní trhy

muzeum 
voskových 

figurín 
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